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SKUPSTINA CRNE GORE

Predsjedniku Aleksi Becicu -

Na osnovu 6lana 187 Posiovnika Skupstine Crne Gore, postavijam sljedece pitanje na 
Prvoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja u 2021. godini, 
predsjedniku Vlade Crne Gore, gospodinu Zdravku Krivokapicu;

Wa koji nacin Vi i Vlada koju predvodite u narednom periodu planirate da se suocite 
sa katastrofalnom epidemioloskom situacijom u driavi i sfo Vi i Vlada koju 
predvodite planirate da uradite na smanjenju tenzija i podjela u drustvu koje su 
eskalirale u CrnoJ Gori nakon 30. avgusta?

Molim Vas da mi odgovor dostavite u pisanoj formi.

Predsjednik Kluba poslanika 

Ivan Braravic
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OBRAZLOZENJE

Svjedoci smo da se Crna Gora nalazi u nikad tezoj situaciji - i kada govorimo o 
epidemioloskoj situaciji i kada govorimo o izrazenim podjeiama u drustvu koje su 
eskalirale nakon pobjede tadasnje opozicije, a danasnje vlasti, na parlamentarnim 
izborima 30. avgusta prosie godine.

Preciznosti radi, 19. marta kada sam pripremao ovo pitanje, Crna Gora je ukupno imala 
85.774 oboljela od koronavirusa i 1.178 umriih od posijedica ovog virusa. Druga smo 
zemija u svijetu po broju oboljelih, a sedma po broju umriih, na miiion stanovnika. 
Giedajuci statistiku i grafike, jasno Je samo jedno, broj novozarazenih se, u prosjeku, ne 
smanjuje od novembra do danas, a broj smrtnih slucajeva je, od pocetka marta, nikad 
veci. Uvijek sam govorio da je samo jedan izgubljeni zivot poraz za cjelokupno drustvo, 
a mi smo dva puta u toku ovog mjeseca imali prijavijenih po 18 smrtnih slucajeva. Dakle, 
samo za 2 dana 36 porodica je izgubilo svoje najmilije. Da ne govorim o onim porodicama 
koje su, kao posljedicu oboiijevanja od koronavirusa, izgubiie vise clanova. Nazaiost, 
svjedoci smo i takvih slucajeva.

Sto se drugog dijela mog pitanja tice, od 30. avgusta u Crnoj Gori su i te kako eskalirale 
podjele u drustvu, pogotovo po nacionalnoj, vjerskoj i partijsko] pripadnosti. Svi smo bill 
svjedoci, a nerado se prisjecam, situacije u kakvoj su se, nakon parlamentarnih izbora, 
nalazili pljevaijski muslimani. incidenata, manjih i vecih, prijavijenih i neprijavijenih, bilo je 
sirom Crne Gore - od Berana, Bijelog Poija, preko Podgorice, pa do Tivta, Kotora i Herceg 
Novog. Svjeza su desavanja i eskalacije tenzija u susret lokalnim izborima u Niksicu. Ovo 
nije samo pitanje za partije, ovo je pitanje svih nas i od odgovora na to pitanje zavisi kako 
cemo zivjeti u vremenu koje je pred nama. U ovakvoj atmosferi svaka gradanka i gradanin 
ove drzave moze biti ugrozen. Svi zajedno smo duzni da ih zastitimo, a vasa odgovornost 
je najveca.
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CRNA GORA
SKUP§TINACRNEGORE
Gospodin Aleksa Bedie, predsjednik

PoStovanI predsjednide,

U skladu sa dlanom 187a Poslovnika Skup§tlne Crne Gore u piilogu dostavtjifh
pisane odgovore na poslanidka pitanja, kako bl isti bill dostavljeni uvaienlm
poslanicima prije odr^avanja sjednice posvedene Premijerskom satu koja je
zaka?ana za 12.00 dasova.

Svakl odgovor dostavljen je u tri istovjetna primjerka.

S uvaiavanjem,

Iravko Krivokapid
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PoStovani predsjednide,

Dostavljam Vam odgovor na pitanje Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne Gore:

Vlada Cme Gore, i ja kao Premijer, sistematski smo pristupili sagledavanju naslijedene
epidemioloSke situacije. Odgovor na stanje u kojem smo zatekli Crnu Goru zahtijeva
multidisciplinami pristup i sagledavanje svih uzroka koji su nas doveli u epidemiolosko stanje u
kojem se danas nalazimo.

Od 30. avgusta, do 4. decembra, prethodna administracija je, potpuno pasivno i nezainteresovano,
bila samo puki posmatrac krize izazvane pandemijom C0VID19 virusa. Podsjeticu Vas da je u
oktobru broj zarazenih u Cmoj Gori bio na apsolutnom maksimumu 1 iznosio je skoro 12 hiljada.
A da je od 04. decembra i izbora ove Vlade, taj kobni trend rasta zaustavljen. Uspjeli smo, uprkos
prisutnoj praksi krsenja epidemioloSkih mjera, da takozvanu epidemioloSku krivu drzimo u
blagom opadanju, a taj trend jaCanja pada novooboijelih oCekujem 1 u daljem periodu.

Epidemioloska situacija u Cmoj Gori, kao i u citavom svijetu, je slozena i ne moze se nikako
okarakteristati kao katastrofalna. Crna Gora je po broju testiranih stanovnika prva medu zemljama
bivse Jugoslavije i dosta zemaija Evropske unije §to objaSnjava veliki broj sluCajeva na dnevnom
nivou. Na§ zadatak je da velikim brojem testiranja sto prije dodemo do broja novooboleiih kako
bi semjerama samoizolacije sprijecilo dalje sirenje infekcije. Takode, svaki suspektni smrtni slucaj
se testira i jasno prikazuje, a podaci se skupljaju na dnevnom nivou. Kao sto je poznato u
epidemiologiji, korona virusna infekcija je doprinoseci cinilac smrtnog ishoda kod vecine
pacijenata, te su primarno ugrozene starije kategorije, odnosno stanovnistvo sa komorbiditetima.
Prema zvanidnim podacima i poredenjima sa evropskim zemljama Cma Gora je prema smrtnosti
u jednakom ili boljem polozaju nego Clanice Evropske unije kao sto su Ceska, Belgija i Slovenija,
koje imaju puno razvijenije zdravstvene sisteme. Takode treba ukazati na cinjenicu da se ne mogu
tako jednostavno porediti zemlje koje testiraju u velikom procentu i transparentno prikazuju
podatke sa zemljama kod kojih to nije slucaj, te se svako medunarodno poredenje treba uzeti sa
rezervom, ukoliko naravno nije od strane eksperata.

Takode, obzirom da prethodna Vlada nije imala nikakvih aktivnosti na polju nabavke vakcina,
prioritetnim i snaznim angaiovanjem cijele Vlade smo pokrenuli mehanizme bilateralnih i
multilateralnih pregovora za Sto brzi doiazak vakcina u Cmu Goru. KrenuM smo, zahvaljujuci
Vama, od nicega, i u roku od dva i po mjeseca uspjeli smo ono sto nijednoj drugoj drzavi nije
poSlo za rukom, da prodemo cijelu procedum ugovaranja, logistike i nabavke vakcina dostupnih
na globalnom nivou. I mozemo reci da danas u Cmoj Gori imamo uspjeSno zapocet proces
imunizacije.

Istovremeno, uz konsolidaciju i jaCanje zdravstvenog sektora, kako u smislu ljudskih kapaciteta,
tako i u organizacionom smislu, postavili smo temelje modernog odgovora na pandemiju, a 5ije
cemo rezultate vidjeti prije podetka turistidke sezone, koju cemo spremno do5ekati. Prosto reCeno,
disciplina i odgovomost svakog od nas, uz rapidnu i efikasnu imunizaciju koja slijedi, jeste recept
koji ova Vlada vec uspjesno sprovodi i Sto nam uliva optimizam, i daje nadu da ova zemlja i ovo
drustvo mogu rame uz rame sa razvijenim zemljama da daju doprinos rjeSavanju globalnog
problema kakav je pandemija C0V1D19 virusa.



Vlada na dijem delu se nalazim nije uzrokovala ni tenzije ni podjele u druStvu, vec se radi o
zateCenom problemu za koji upravo vi snosite odgovomost, zajedno sa DPS-om. To §to, tokom
visedecenijskog vrSenja vlasti, niste vidjeli ili niste zeljeli da vidite polovinu stanovniStva (sada
vec vi§e od polovine) kojaje misliladrugaCije od vas, ne znaSi da problem nijepostojao. Naprotiv,
ignorisali ste sve podjele, propustili priliku da podstaknete sirok drustveni dogovor nakon
referenduma o nezavisnosti i time propustili istorijsku §ansu da pomirite drustvo. Dobro Je §to bar
sada iz opozicionih klupa ukazujete na ono sto niste htjeli da vidite dok ste predsjedavali ovim
domom. Da vas podsjetim, to je ono vrijeme kada ste usvajali zakone u ranim jutamjim satima,
pod policijskom opsadom Skupstine i nakon hapsenja opozicionih poslanika.

Nego da se vratimo sadaSnjem vremenu i priCamo o buducnosti. Kada god budete pomenuli
smanjenje tenzija i pomirenje, naici cete na ispruzenu ruku ove Vlade. StaviSe, ova Vlada je
spremna da bude generator tog procesa i da da puni doprinos stabilizaciji crnogorskog druStva.
Svjesni smo problema koji postoji, a koji lako moze da eskalira i vrati nas na pogreSan put. Uvjeren
sam da treba da se dogovaramo o vrijednostima koje su znacajnije od svih naSih programskih i
ideoloskih razlika a to su, prije svega, dalji razvoj Crne Gore i njena evropska perspektiva. Da bi
razmiSljali o buducnosti, moramo prestati da podstidemo teme iz proslosti koje dijele gradane i
skianjaju fokus sa svakodnevnog zivota. Kao Vlada, iniciracemo podizanje spomenika svim
zrtvama ideoloSkih ratova na ovim prostorima, bez obzira kojoj strani su te zrtve pripadale. To
neka bude simbo!i5na poruka da su svi ratovi zavrSeni i da je vrijeme da mislimo o generacijama
koje dolaze.

Ono §to je neophodno, jeste da svi iskreno pristupimo smirivanju tenzija i eiiminisanju podjela.
Ne mozemo do podna deklarativno pricati o miru, a od podna podsticati lov na drzavne neprijatelje
i izdajnike. To je opasna igra kojoj moramo stati na put, svi zajedno, ko god daje u pitanju. Ne
trebaju nam Ijudi na uHcama, kojoj god ideologiji da pripadaju, trebaju nam ljudi koji imaju priliku
da rade i zive pristojno od svog rada. Smjenjivost vlasti treba da bude normalan proces a ne smak
svijeta, kako to shvata dobar dio bivse vlasti. Danas smo mi na ovoj strani, sjutra ce biti neko drugi,
a Slobodan gradanin koji bira po svojoj savjesti treba da bude mjera istinske demokratiCnosti
druStva.

Ne postoji tema oko koje se ne mozemo dogovarati. Sumnja se u odanost ove Vlade drzavi Cmoj
Gori, Sto je apsurd. U tom smislu, spremni smo da iniciramo ili podrzimo izmjenu va^eceg Ustava,
kojom bi bilo eksplicitno, i u potpunosti, zabranjeno mijenjanje postojeceg drzavno-pravnog
statusa Crne Gore. Da jednom i zauvijek stavimo taCku i na to pitanje.
Za vrijeme cjelokupnog mandata Vlade kojom rukovodim, garantujem da ce vrata mog kabineta
biti otvorena za sve dobre ideje od dije realizacije bi korist imalo citavo druStvo. Vrijeme je da
poCnemo da se okupljamo oko ideja razvoja, ako zelimo bolji zivot i prosperitet ove drzave.

S uvazavanjem,

Prof, dr Zdravko Krivokapid
Predsjednik Vlade Crne Gore




